
 1 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2010. október 18-án 13.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  
   Révay István alpolgármester, 

Elekes Péter,  
Dr. Szabó Győző János, 
Szimel Gábor, 
Tóth Csaba Ferencné, 

   Tóth Tamás Gábor képviselők. 
 

Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix jegyző. 
   
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, mind a 7 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Tóth 
Csabáné képviselő Asszonyt és Szimel Gábor képviselő Urat javasolta.  
 
Tóth Csabáné: A 2. napirendi pontnál kérném, hogy a bizottságokról is beszéljünk, és utána 
döntsünk. Ez eddig is összefüggött, mindenképpen utána kellene tárgyalni a tiszteletdíjakat. 

 
Hajdu Gábor: Eddig valóban teljesen összefüggött, de most lehet, hogy nem fog. 

 
Tóth Csabáné: Kérném, hogy beszéljünk róla. 

 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal elfogadta a 
jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi napirendet. 
 
Napirend: 
 

1. Alpolgármester megválasztása 
Előterjesztő: Hajdu Gábor József polgármester 
 
2. Döntés képviselői tiszteletdíjakról 
Előterjesztő: Hajdu Gábor József polgármester 
 
3. Döntés a polgármester költségtérítéséről 
Előterjesztő: Tóthné Mustos Beatrix jegyző 
 
4. Javaslatok az SZMSZ-szel kapcsolatosan 
Előterjesztő: polgármester és jegyző 
 
5. Indítványok, javaslatok 
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1.napirendi pont: Alpolgármester megválasztása 
 
Hajdu Gábor: A polgármester javaslatára a képviselő-testület alpolgármestert választ. Nem 
akarom a törvényt idézni, felolvasni, egyszerűen a feladathoz gondolok embert, aki eddig is 
volt, és teljesen megfelelt, Révay Istvánt jelölöm alpolgármesternek. Kérném, hogy fogadja el 
a testület. Úgy gondolom, hogy az elmúlt 8 év elég indok volt. 
 
Tóth Tamás: Kell ezt ennyire gyorsan darálni? Engem derült égből villámcsapásként ért ez a 
dolog, ugyanis teljesen más információim voltak erről eddig. Ez nem Révay István ellen van. 
Én új vagyok, nem vagyok tisztában azzal sem, hogy mi is a feladata az alpolgármesternek, 
mit igényelhet. Nincs rálátásom erre. 
 
Hajdu Gábor: Az általános helyettese a polgármesternek. Ha akadályoztatva van a 
polgármester, akkor ő látja el a feladatokat a kistérségben, a különféle meghívásokon. 
Összetett feladat, komplex munka. Révay István 8 éve alpolgármester, előtte, az előző 
alpolgármesterrel nem működött a dolog jól. Időbeosztást tekintve is Öcsi alkalmas erre a 
feladatra. Meg tudtuk oldani minden esetben. Ismeri az előzményeket, a hivatali munkát, az 
én munkámat. Alkalmasnak tartom a feladatra. A törvény azt mondja, hogy a polgármester 
jelöl, a testület pedig elfogadja, vagy nem. Ha nem, akkor a következő ülések teszek újra 
javaslatot. 
 
Tóth Tamás: Tud-e a testület, az önkormányzat működni alpolgármester nélkül. 
 
Hajdu Gábor: Törvénysértő, de tud. Az én feladatom, hogy a jelölést megtegyem. 
 
Tóth Tamás: Ha nem jelöltél volna, akkor sértene, így nem, ha nem választunk? Javaslom, 
hogy halasszuk el ezt a napirendi pontot. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ha nem választ a testület, az is törvényt sért. 
 
Hajdu Gábor: Nem gondoltam, hogy ez gondot okoz. 
 
Dr. Szabó Győző: Van konkrét dolog, amire ez felmerült most, Tamás? 
 
Tóth Tamás: Nem látok bele a funkcióba, ebből fakadóan vannak aggályaim. Nem ismerem a 
funkció lényegét. Jobban esett volna, ha konzultáltunk volna előtte erről is.  
 
Hajdu Gábor: A többcélú társulás alakuló ülésén meg kell jelölnöm a helyettesemet, a putnoki 
társulásban is és az ózdiban is. Van olyan település, ahol nem volt évekig alpolgármester 
választva. Öcsi érdemeit nem akarom fejtegetni. Azt, hogy mivel jár menet közben, meg 
fogod ismerni és látni, nem titok. 
 
Szimel Gábor: Ha aggályaid vannak ezzel kapcsolatosan, megkérdezhetted volna Gabit, 
kiment a meghívó. 
 
Elekes Péter: Az a véleményem, ennek nem lehet akadálya, hogy Öcsit megválasszuk. 
Túlléphetünk ezen, én is ismerem a tevékenységét. 
 
Hajdu Gábor József polgármester szavazásra tette az elhangzottakat.  
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Révay István bejelentette érintettségét. 
 
Képviselő-testület 5 igen, 2 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
87/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy: Alpolgármester megválasztása 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Révay Istvánt választja meg 
alpolgármesternek. A megválasztott alpolgármester a polgármester általános helyettese, 
akadályoztatása esetén a polgármestert képviseli, helyettesíti, ellátja a polgármester 
hatáskörébe tartozó feladatokat. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Hajdu Gábor: Gratulálok Alpolgármester Úrnak. Sok sikert a munkához. 
 
Elekes Péter: Én egészséget kívánok Neked. 
 
Révay István: Köszönöm. 
 
 
2.napirendi pont:  Döntés képviselői tiszteletdíjakról 
 
Hajdu Gábor: Zsuzsa jelezte, hogy a bizottságok is legyen témája ezen napirendi pontnak, 
mielőtt megállapításra kerülnek a tiszteletdíjak. Három új és három régi tagja van az új 
testületnek. Ahány település, annyiféle megoldás van, van ahol vannak bizottságok, az 
alpolgármester tiszteletdíja is annyi, mint a képviselőké, de költségtérítés van részére 
megállapítva. A megválasztott bizottságoknak elnökök kerülnek megválasztásra, az ő 
juttatásuk, stb. Ezt megelőzően a képviselők tiszteletdíja 50.245,-Ft volt, a bizottsági tagság 
plusz 15.075,-Ft-ot jelent, a bizottságok elnökei plusz 6.530,-Ft-ot kaptak még. Eddig 9 fős 
volt a testület, és több bizottság volt, most 6 fős a testület. Az a véleményem, hogy egy 
bizottságnak lenni kell, a pénzügyi bizottságot javasolnám. A szociális bizottságot is 
megtarthatjuk, de az olyan nyögve nyelősen ment. Az alpolgármester és a polgármester nem 
lehet tagjai bizottságnak, a többiek mind tagok lesznek, el kellene dönteni, hogy hogyan 
gondolná a testület. 
 
Tóth Tamás: Minimum hány főnek kell lenni egy bizottságba? 
 
Hajdu Gábor: Lehet négy bizottság is, és legyen mindenki a tagja. Azt javaslom, hogy egy 
pénzügyi bizottság legyen. Javaslom, hogy mindenki legyen tagja. Alpolgármester Úr szokott 
helyettesíteni a bizottsági üléseken, így beszéltük meg. Nem akartam belefolyni szándékosan 
a bizottsági munkába. 
 
Tóth Tamás: Tanácskozási joggal vesz részt az üléseken? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Igen, csak döntési joga nincsen. 
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Révay István: Mindenki meg van hívva a bizottsági ülésekre. Észrevételt tehetek, nem 
szólhatok bele a bizottsági döntésbe. 
 
Hajdu Gábor: A bizottsági tagság 15.000,-Ft-ban volt meghatározva, nem tudom, hogy 
célszerű-e eldarabolni a testületet. 
Tóthné Mustos Beatrix: Az eddigiekben megállapított tiszteletdíj a törvény által megengedett 
maximumban volt eddig megállapítva. 
 
Tóth Csabáné: Javaslom, hogy a két bizottság, ami működött, továbbra is működjön, 3-3 
fővel. Az, hogy egy lenne, és mindenki tagja, úgy nem jó, akkor valóban nem kell bizottság. 
Én az előző ciklusban a pénzügyi bizottság ülésein nem vettem részt, de ha az ottani 5 tagból 
a többség javasolta, akkor én elfogadtam. Hozzám a szociális bizottság, a humán állt 
közelebb. A testület egészéről vesz le  feladatot a bizottság. 
 
Tóth Tamás: Ha nem lenne szociális bizottság, akkor a testület döntene a kérelem ügyekben? 
 
Hajdu Gábor: Így is a testület dönt. Hatáskör átadás lehet. A testület munkáját egyszerűsíti. 
 
Révay István: Hatáskör átruházással a testület elé akkor kerül szociális kérelem ügy, ha valaki 
fellebbez a bizottsági döntés ellen. 
 
Hajdu Gábor: Akkor javaslom, hogy legyen egy humán és egy pénzügyi bizottság. Valakinek 
mindkét bizottságban tagságot kellene vállalni. 
 
Tóth Tamás: A pénzügyi bizottságnak mi a feladata? 
 
Hajdu Gábor: Koncepció, a beruházások ellenőrzése, javaslat az intézmények gazdálkodására, 
negyedéves, féléves beszámoló, stb. A bizottság munkaterv alapján végzi a munkáját.  
 
Szimel Gábor: Az intézmények esetében például olyan hideg tél, volt-e, hogy fűteni kellett, 
vagy a téli szünet idején is ment-e a fűtés, azért annyi-e a fűtésszámla. 
 
Hajdu Gábor: Például, ha van az intézménynél pénz spórolva, akkor az nem azt jelenti, hogy 
mindent el kell költeni 110%-ra. Lehet megtakarítás a szakfeladatokon. Előzetes 
megbeszélésre is jó a bizottság, vagy például feladata a selejtezés, és még sok más amit az 
élet hoz.  
 
Szimel Gábor: Ha van bizottság, akkor nem lesz a testületi ülés 5 órás, hanem csak kettő, a 
bizottsági meg 3 óra.  
 
Elekes Péter: A pénzügyi bizottság javasolja elfogadásra a testületnek a pénzügyi, 
gazdálkodási jellegű témákat.  
 
Révay István: Ellenőrzés alkalmával a bizottság megállapítást tesz. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A bizottság javaslatával jön a testület elé a hatáskörébe tartozó dolog 
kapcsán. 
 
Tóth Tamás: Van-e példa, hogy külső tagja is legyen a bizottságba választva. 
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Tóthné Mustos Beatrix: Van lehetőség erre, volt is rá példa, de ez a kistelepülésekre nem 
jellemző.  
 
Révay István: Nem az előző, hanem az azt megelőző testület esetében volt rá példa, hogy a 
szociális bizottságnak volt külsős tagja, Móré Károly és a kisebbségi önkormányzat elnök 
helyettese is volt már külsős bizottsági tag.  
 
Elekes Péter: Szerintem ennek nem lehet akadálya, ez nem jár anyagiakkal. 
 
Hajdu Gábor: De, jár anyagiakkal. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Adható, ugyanúgy, mint a képviselői tiszteletdíj, nem kötelező, az 
alapdíj 45 %-át nem haladhatja meg. 
 
Tóth Tamás: Nem jelent nagy költséget. Az alsó határ a nulla a felső a 45%. 
 
Hajdu Gábor: Én nem értek egyet a külső bizottsági taggal. Abból adjunk, amink van. Amikor 
egy kerek egész költségvetést látunk, akkor beszélhetünk róla. Véleményem szerint nincs 
külsős bizottsági tagra szükség a döntések meghozatalához. Mindenki induljon el a 
választásokon, és kerüljön be ebbe a testületbe.  
 
Elekes Péter: Nincs előírás, hogy kisebbségi legyen.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: A kisebbségi bizottság elnöke a bizottsági ülésre és a testületire is 
meghívót, anyagot kap.  
 
Hajdu Gábor: A legutolsó javaslatot szavaztatom. Zsuzsának volt javaslata, hogy mindkét 
bizottságot tartsuk meg, humán és pénzügyi bizottság legyen 3-3 fővel. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 
88/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy: Bizottságok megalakítása 
 
Bánréve Községi Önkormányzat Képviselő-testülete két bizottságot, Humán és a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottságot hozza  létre 3-3 fő taggal. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Hajdu Gábor: Dönteni kellene a bizottsági tagokról. 
 
Tóth Tamás: Ismerni kellene a bizottságok feladatkörét. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az SZMSZ tartalmazza. 
 
Hajdu Gábor: A bizottsági tagok tekintetében javaslatom lenne, hogy legyen továbbra is tag a 
Humán bizottságban Tóth Csabáné Zsuzsa, aki az előző ciklusban a bizottság elnöke volt. El 
kellene dönteni, hogy ki legyen a dupla ember, és ki melyik bizottságban szeretne lenni. 



 6 

Dr. Szabó Győző: Szívesen vállalok bizottsági tagságot mindkét bizottságban, amennyiben az 
időbeosztásommal összeegyeztethető. A humán érdekel, a pénzügyi pedig közelebb áll 
hozzám. 
 
Szimel Gábor: Én szívesen leszek tagja a humán bizottságnak.  
 
Tóth Tamás: Milyen időszakonként ül össze a pénzügyi bizottság? 
 
Hajdu Gábor: Költségvetés, koncepció, zárszámadás, lényegében ami a munkából adódóan 
folyamatos. 
 
Szimel Gábor: Javaslatként megjegyzem, hogy van a testületben olyan, aki az elmúlt 
ciklusban mindkét bizottságnak tagja volt, ismeri a munkát.  
 
Tóth Tamás: Nekem az a gondom, hogy nem látok bele ezekbe a dolgokba, nem ismerem a 
feladatokat.  
 
Hajdu Gábor: Akkor az elhangzottak alapján javaslom, hogy a humán bizottság elnöke Tóth 
Csabáné legyen továbbra is, és a két tag Szimel Gábor és Dr. Szabó Győző a dupla bizottsági 
tag. Így a Pénzügyi bizottság tagjai Elekes Péter, Tóth Tamás Gábor és Dr. Szabó Győző. A 
bizottságok hatásköre marad ami eddig volt. 
 
A pénzügyi bizottság tagjai elnökként Tóth Tamás Gábort választották meg a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság elnökének.  
 
Hajdu Gábor: Az ülések időpontjáról is dönteni kellene. 
 
Tóth Csabáné: Az előző ciklusban is az volt a jellemző, hogy a bizottságunk a testületi ülés 
előtt egy, vagy félórával ülésezett. Ez lenne a javaslatom a továbbiakra is. 
 
Dr. Szabó Győző: Nekem a hétfői napok a megfelelőek, esetleg a szerda délután két, három 
óra is szóba jöhet. 
 
Tóth Tamás Gábor: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a testületi üléseket megelőző hét 
szerdai napján 15.00 órától fog ülésezni. 
 
Az ülések időpontjáról a bizottsági tagok egyhangúlag döntöttek. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
89/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy:  Bizottsági tagok és tisztségviselők megválasztása 
 
Bánréve Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Humán Bizottság tagjainak Tóth Csaba 
Ferencné, Szimel Gábor és Dr. Szabó Győző János képviselőket választotta. A bizottság 
elnöke Tóth Csaba Ferencné. A bizottsági ülések a testületi ülések előtt egy, vagy fél órával 
kerülnek megtartásra. 
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A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tagjai Tóth Tamás Gábor, Elekes Péter és Dr. Szabó 
Győző János. A bizottság elnöke Tóth Tamás Gábor. A bizottsági ülések a testületi ülést 
megelőző hét szerdáján 15.00 órától kerülnek megtartásra. 
 
A bizottságok hatásköre az SZMSZ-ben szabályozottak szerint marad a korábbi. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős:  Bizottságok elnökei 
 
Hajdu Gábor: Most döntést kellene hozni a képviselői tiszteletdíjakról a bizottsági dolgok 
tisztázása és  a döntések után. Mint már korábban említettem a tiszteletdíj az előző ciklusban 
50.245,-Ft-ban került megállapításra. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A törvényi rendelkezést figyelembe véve, ez az összeg a 
megállapítható maximum. 
 
Tóth Tamás: Mióta ennyi ez? 
 
Tóth Csabáné: Az előző négy évben ennyi volt, és már így vettük át, hogy a maximum volt 
megállapítva. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: 2006. évtől. 
 
Révay István: Amikor a polgármester illetménye a maximumban lett megállapítva, akkor azt 
lett mondva, hogy a képviselői tiszteletdíj is legyen a maximum.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. 
 
Tóth Tamás Gábor bejelentette érintettségét a bizottsági elnökön plusz juttatásával 
kapcsolatosan. 
 
Képviselő-testület az alábbi határozatot hozta: 
 
90/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy: Képviselői tiszteletdíjak megállapítása 
 
7 igen szavazattal 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-tesülete a hatályban hagyja a képviselők 
tiszteletdíjáról és egyéb juttatásairól szóló 12/2006.(XI.03.) sz. rendeletét. 
 
Felhatalmazza a jegyzőt, hogy a hatályos rendelet alapján intézkedjen a Képviselői-
tiszteletdíjak számfejtéséről, és az utalásokról. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
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Hajdu Gábor: Az alpolgármester tiszteletdíjáról is dönteni szükséges. Határozatban került 
megállapításra és eddig 100.000,-Ft volt havonta. A továbbiakban is ezt az összeget javaslom. 
 
Tóth Tamás: Erre is van törvényi szabályozás? 
 
Tóthné Mustos Beatrix:  Igen, annyi, hogy nem érheti el a polgármester tiszteletdíját, 
illetményét.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. 
 
Révay István alpolgármester bejelentette érintettségét. 
 
Képviselő-testület 6 igen, 1 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
91/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy: Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 81/2008.  számú képviselő-testületi 
határozatot helybenhagyja, az abban foglaltakat továbbra is fenntartja, miszerint az 
alpolgármester tiszteletdíja 100.000,-Ft/hó. 
 
Felhatalmazza a jegyzőt, hogy a képviselői tiszteletdíjakkal együtt, folyamatosan intézkedjen 
az alpolgármester tiszteletdíjának számfejtéséről, kiutalásáról.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 
 
3.napirendi pont: Döntés a polgármester költségtérítéséről 
 
Hajdu Gábor: Megkérem jegyző Asszonyt, tegye meg szóbeli előterjesztését.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: A korelnök Úr az alakuló ülésen már jelzést tett, miszerint 
polgármester Úr beadta kérelmét a költségtérítése vonatkozásában. A törvényi előírás szerint 
a beadást követő testületi ülésen tárgyalni kell, meg kell állapítani. Polgármester Úr október 
11-én adta be kérelmét a költségtérítése megállapítására vonatkozóan.  
Ismertette a kérelmet, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. A polgármester költségtérítése 
a törvényi rendelkezés szerint az illetményének a 20-30%-ig terjedhet. Amennyiben a testület 
nem hoz döntést az ügyben, úgy akkortól a minimum 20% költségátalány illeti meg a 
polgármestert.  
 
Tóth Tamás: Akkor eddig 20%-ot kaptál? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Igen, de akkor adómentes volt, már nem az. Azt jelenti, hogy a 
84.000,-Ft-ból  kb. 30.000,-Ft kerül számfejtésre. 
 
Tóth Tamás: Erről most inkább ne beszéljünk, hogy adómentes volt, most nem az. 
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Révay István: Azt kell látni, hogy ha a 30%-ot megkapja, akkor sem lesz annyi, mint ami 
korábban volt.  
 
Tóth Tamás: Tehát ennek az adója rengeteg. 
 
Elekes Péter: A testületnek kell döntést hoznia, ha minden a régi, akkor javaslatom, hogy ez is 
maradjon a régi.  
 
Szimel Gábor: Amikor ez megállapításra került, mennyit kértél? 
 
Hajdu Gábor: Akkor is a 30%-ot kértem. 
 
Tóth Tamás: Mi alapján gondolkodunk, hogy az önkormányzat költségvetését, hogy terheljük, 
hogy a polgármester mennyi pénzt kap. 
 
Révay István: Sarkasítva, 3 fővel csökkent a testület, marad a büdzsében pénz. 85.000,-Ft-tal 
volt betervezve. Három fő tiszteletdíja megmarad személyi kiadásoknál, az előirányzatban 
úgy is benne leszünk, ha a maximum kerül megállapításra. Nem kell megkeresni a helyét, 
hiszen személyi kiadásoknál adott a maradvány.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Nem kell átcsoportosítani.  
 
Dr. Szabó Győző: Az adóváltozásokból adódóan a 84.000,-Ft-os költségtérítésből 30.000,-Ft 
lett, mert magas az adó. Nem kell forrást módosítani, meg kell határozni. Ehhez kell 
szisztéma. Ha megszavazzuk a 30%-ot, akkor sem lesz annyi az összeg, mint korábban volt. 
Ez egy szempont lehet.  
 
Tóth Tamás: Nem akarom azért a 30%-ot megszavazni, mert lecsökkent a testület létszáma. 
Ezt így nem fogadom el.  
 
Tóth Csabáné: Hogy ki hogy adózik, erről soha nem tárgyalunk. A köztisztviselőknek és a 
polgármesternek is megállapításra került a caffeteria juttatás, amit a közalkalmazottak nem 
kapnak. Amit elvesztett itt, azt megkapta ott Polgármester Úr. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ami most a caffeteria az a ruhapénz és az étkezési utalvány volt. Az 
összeg is ugyanaz maradt. Senki nem kapott többet, mint addig, csak a törvényt változtatták 
meg, sőt kevesebb, mert már minden adóköteles 2010-től. 
 
Tóth Csabáné: Vállalkozó, közalkalmazott, köztisztviselő, ne menjünk bele, hogy ki hogy 
adózik.  
 
Tóth Tamás: Éves szinten mennyivel emelné meg a kiadásait az önkormányzatnak, ha a 30% 
kerülne megszavazásra? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: 522.000,-Ft. 
 
Révay István: Mintegy 600-700.000,-Ft-ot jelent pluszban az önkormányzatnak. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Járulékokkal együtt. 
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Tóth Tamás: Sok ez éves szinten. 
 
Hajdu Gábor polgármester bejelentette érintettségét. Átadta Révay István alpolgármesternek 
az ülés vezetését. 
 
Révay István alpolgármester átvette az ülés vezetését. Én a köztes utat 25%-ot javaslok 
megállapítani.  
 
Dr. Szabó Győző: Ha a változatlanságot tartani akarjuk, akkor a 25% mindenképp legyen, de 
a 30%-at sem tartom túlzottnak. Akkor sem tudjuk tartani a tendenciát. 
 
Szimel Gábor: Ha például nem 16% lesz jövőre, hanem 76%, akkor sem fogjuk tudni tartani, 
nem is akarjuk tartani.  
 
Tóth Tamás: Jó, amit Gabi mond, ha emelik az adót jövőre nem csökkentik, akkor sem tudjuk 
tartani, vagy akkor mind meg kell emelni. 
 
Dr. Szabó Győző: Az adózásról volt szó, nem emelésről. 
 
Szimel Gábor: Akkor jövőre, ha a 16% helyett 0% lesz, akkor visszaveszünk a pénzekből? 
 
Tóth Csabáné: Támogatom az alpolgármester Úr 25%-os javaslatát. 
 
Tóth Tamás: Én is támogatom. 
 
Révay István alpolgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 5 igen, 1 
tartózkodás, 1 ellen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
92/2010. (X.18.) számú Határozat 
 
Tárgy: Döntés a polgármester költségtérítéséről 
 
Bánréve Községi Önkormányzat Képviselő-testület Hajdu Gábor József polgármester 
költségtérítését  illetményének 25%-ában határozza meg. 
 
Felhatalmazza a jegyzőt, hogy a megállapított költségtérítés számfejtéséről, átutalásáról a 
képviselői tiszteletdíjakkal együtt folyamatosan gondoskodjon. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
 
Hajdu Gábor: Köszönöm szépen.  
 
Révay István alpolgármester visszaadta az ülés vezetését Hajdu Gábor József 
polgármesternek. 
 
Hajdu Gábor József polgármester visszavette az ülés vezetését. 
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4.napirendi pont: Javaslatok az SZMSZ-szel kapcsolatosan 
 
Hajdu Gábor: Készül az új, jól átlátható szervezeti és működési szabályzat. Várjuk a 
javaslatokat. Ki fog menni anyagban, hogy mindenki át tudja nézni. A régiben sok a 
felesleges dolog. Néhány változás például, hogy a testületi ülésekre meghívott ként 
szerepeltek a helyi pártok, ami nem kötelező. Csak az országgyűlési képviselőnk és a CKÖ 
elnök fognak benne szerepelni. 
 
Tóth Tamás: Most is benne vannak ezek? 
 
Hajdu Gábor: Ha az anyag kimegy, mindenki áttekintheti, tehet észrevételt, módosítható az 
anyag e szerint. A lényeg, hogy a törvénynek megfeleljen. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A nyílt ülések nyilvánosan, bárki eljöhet, azért is tartjuk 
feleslegesnek a helyi pártok képviselőit külön meghívóval hívni.  
 
Elekes Péter: Eddig a parlamenti pártok helyi szintű képviselői kerültek meghívásra. 
 
Tóth Tamás: A régiből is kaphatnék egy példányt? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Szándékosan nem akartam a régit is kiküldeni, hiszen nem jó, ha 
hasonlítgatunk. Azonban, ha igény van rá, akkor ki fogom küldeni. Ez soha nem szentírás. 
Megfelelően aktualizáltuk, erről van szó. Januártól, sőt decembertől, mert az adórendeleteket 
akkor kell, folyamatosan a régi, agyonmódosított rendeletek helyett is újakat fogunk hozni. 
Például a temetőkről, temetkezésről szóló rendeletünk is egy idejét múlt rendelet 2000. évi, 
aktualizálása szükséges. 
 
 
5.napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
Hajdu Gábor: A hétvégi mérkőzésről senki ne feledkezzen meg. Kazincbarcika edzőjével 
beszéltem, ő Ákossal beszélt. Mezei Úrral még nem sikerült beszélniük. Valószínű, hogy 
Bánrévére nem jönnek le, hiszen Kecskemétről jönnek, nagyon fáradtak lesznek. Mezei Úr 
inkább Kazincbarcikára koncentrálná a dolgot.  
 
Révay István: Lehet, hogy szerencsés lett volna Mezeivel neked felvenni a kapcsolatot. 
 
Hajdu Gábor: Nem, ezt ők lebeszélik egymással. Persze, ha belegondolunk költség 
szempontjából lehet, hogy úgy sem lenne kevesebb. Kazincbarcikán a Lukács Hotelben lesz 
megtartva a vacsora. Beszélnek a tulajdonossal, hogy szponzorálná-e az eseményt egy 
kedvező árral.  
 
Tóth Tamás: A bánrévei önkormányzat állja a költségeit a vacsorának? 
 
Hajdu Gábor: Részben.  
 
Révay István: Ott lesznek Ákos szülei, és kértük, hogy Bence is legyen ott.  
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Hajdu Gábor: Honnan induljunk? Mindenkit  felvegyen sorba az autó, vagy innen a hivatal 
elől? 
 
Elekes Péter: Mi lenne, ha felvennétek? 
 
Hajdu Gábor: Jó, mindenkit sorban felveszünk. Vasárnap 12.30 órakor lesz az indulás. Az 
első félidőt a Putnok csapatával, a második félidőt a Kazincbarcikával játssza le Videoton. 
Ezek a tervek, de lehet, hogy bele sem mennek, hogy a Putnokkal is játszanak. A mérkőzés 
után amíg a játékosok lezuhanyoznak lesz a klubházban egy hidegtálas valami, aztán az 
átadás és a vacsora a Hotel Lukácsban lesz.  
 
Szimel Gábor: Ha nem is kapunk többet, mint amibe kerül ez az egész, akkor is meg kell 
oldani a vendéglátást. 
 
Tóth Csabáné: A gesztus többet ér. Ákos licitre tette a mezét, foci labdát is. 
 
Hajdu Gábor: Van hírverése ennek a dolognak.  
 
Elekes Péter: Javasolnám, hogy Lukáccsal kell megbeszélni, hogy támogassa Bánrévét.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Tájékoztatni szeretném a Tisztelt Képviselőket, hogy november 02-ig 
le kell adni a vagyonnyilatkozatokat. Azokat meg kell tenni. És aztán minden évben január 
30-ig kell megtenni. A köztisztviselőknek is van ilyen kötelezettségük, június 30-ig, az 
ügyrendben került szabályozásra.  
 
Révay István: A választást követő évben nem kell tenni. A képviselői tiszteletdíjakat 
megszavaztuk. Az elmúlt időszakban volt olyan döntésünk, hogy a betegséget leszámítva, aki 
hiányzik az ülésről indokolatlanul, annak a tiszteletdíj 25%-a nem kerül számfejtésre, azaz 
levonásra kerül.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ennyivel lehet csökkenteni. 
 
Tóth Tamás: Többet nem lehet levonni? Lenne arra vonatkozó javaslatom, hogy többel 
csökkentsük.  
 
Révay István: Úgy gondolom, hogy elég tiszteletdíjat kapunk, így a betegség kivételével, ha 
bárki nem vesz részt az ülésen, tárgyhónapban 25%-kal csökken a tiszteletdíja.  
 
Elekes Péter: Mindent lehet módosítani, ezt is, hogy több kerüljön levonásra.  
 
Révay István: Mindenkinek kell tudni alkalmazkodni, azért lett meghatározva a hónap utolsó 
hétfője. 
 
Dr. Szabó Győző: Nekem 08.00-16.00 óráig állandó rendelkezésre állási kötelezettségem van, 
reméljük, hogy nem lesz gyakran olyan, hogy azonnal mennem kell.  
 
Hajdu Gábor: Farkas törvénynek nevezte ezt a testület el, hiszen annak idején Levente már 
nem is lakott itt, az ülésekre sem járt, a tiszteletdíja viszont számfejtésre került minden 
hónapban. Volt olyan képviselő is, aki azt jelentette ki, hogy ő nem ül ki a falu elé 
falugyűléskor.  
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Révay István: Arról is dönteni kellene, hogy kik vezetik, vezethetik a hivatali autót. Én 
vezethetem, de nem csak én. Ki vállalja, hogy a hivatali autót, hivatali célból elvezeti, ha 
szükséges. 
 
Szimel Gábor: Nem kell feltétlenül élni a lehetőséggel, de szerintem a lehetőség minél 
többünknél legyen meg. 
 
Révay István: Azt kell eldönteni és leírni, hogy kik azok akik vezethetik. Eddig szerepelt 
polgármester, én, Varga Géza, Laci, és a régi testületből akik vállalták, pl. Ujváry Feri, Péter 
te nem vállaltad? 
 
Elekes Péter: Akkor volt róla szó, de aztán annyiban maradt. 
 
Tóth Tamás: Ez nagy felelősség, én lehet, hogy nem vállalnám. 
 
Dr. Szabó Győző: Azt hiszen, hogy én sem vállalnám. 
 
Hajdu Gábor József: javosolta, hogy a lehetőség legyen adott minden képviselőnek, 
polgármesternek, Gézának és Lacinak. Erről a határozatot az autóban kell tartani, hogy 
esetleges ellenőrzéskor a tulajdonviszonyok mellett igazolni lehessen a használatot is. 
 
Javaslatát szavazásra tette, a Képviselő-testület 5 igen, 2 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 
 
93/2010.(X.18.) sz. határozat 
 
Tárgy: Engedélyezés az OPEL Vivaro vezetésére 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-Testülete engedélyezi, hogy az 
Önkormányzat tulajdonát képező Opel Vivaro, KBH 749 rendszámú személygépkocsit az 
alábbi személyek vezethetik: 

Hajdu Gábor József polgármester, 
Révay István alpolgármester, 

Elekes Péter, 
Dr. Szabó Győző János, 

Szimel Gábor, 
Tóth Csaba Ferencné, 

Tóth Tamás Gábor képviselők, 
Tóthné Mustos Beatrix jegyző, 

Lenkey László településüzemeltetési ügyintéző, 
  Varga Géza az önkormányzat alkalmazottja. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
 
Elekes Péter: Már többen is megállítottak, hogy a régi hivatal épületével mi lesz, miért nem 
csinálják, mi azzal a szándék.  
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Hajdu Gábor: Holnap kezdi a vállalkozó. Sikerült valamennyi palát szereznünk, volt egy 
felajánlás, de azóta sincs semmi, nem várunk rá.  
 
Tóth Tamás: A jegyzőkönyvek vezetésével kapcsolatosan szeretném felvetni, hogy tegyük ezt 
rendbe, hogy hogyan készül. Ildi írja kézzel, Péter veszi diktafonra, nem tartom ezt jónak, 
meg kellene beszélni, hogy más módszerrel készüljön.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az SZMSZ tartalmazza ezen dolgokat is, belekerülhet, ezt nektek kell 
eldönteni. Papíron kötelező, ez törvényi előírás. 15 napon belül tovább kell küldeni a 
Közigazgatási Hivatalba, szeptember 01-től visszakapta a közig. Hivatal a törvényességi 
ellenőrzés jogkörét. Mi írjuk alá, és azért van két hitelesítő, hogy hitelesítse, ha bármi gond 
van szól. Ildikó ezt a munkát jól csinálja. Minden jegyzőkönyv írását rábíztam, mert jól 
csinálja és fontos, hogy egységesen működjön ez a dolog. Én ezt, ahogy megy teljesen jónak 
gondolom, ha a hitelesítő kifogásolni valót talál, jelezheti. Olyan települések is vannak, ahol 
nincs is hitelesítő. 
 
Hajdu Gábor: Vagy akár egy hitelesítő is elég lenne. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A jegyzőkönyvek, sajnos főleg a társult településekről, nem jöttek 
soha vissza időben, elvesztek, újra kellett őket körbe küldeni. Van olyan jegyzőkönyv, ami 
szeptemberben érkezett vissza május óta, úgy hogy nem is volt minden hivatalban. Hiába 
kerestük, hiába szóltunk. Ez tarthatatlan volt. A gyorsaság miatt, hiszen nekünk a 15 napot 
tartani kell a Közigazgatási Hivatal felé, vezettük be azt, hogy e-mail-ben megküldésre, 
átküldésre kerül az anyag, amennyiben észrevételt van, azt megbeszéltük, és azután aláírni 
mindenki bejön a jegyzőkönyvet. Általában, ha nincs valamilyen rendkívüli feladat, 3 napon 
belül el szokott készülni a jegyzőkönyv.  
 
Tóth Tamás: Itt sokan nem tudtuk, hogy Péter készít hangfelvételt. 
 
Elekes Péter: Nézz utána a törvénynek, ehhez jogom van. 
 
Tóth Tamás: Mire jó ez? Hallottam, hogy problémáid voltak a jegyzőkönyvek tartalmával, 
legalábbis úgy jött le. Nekem most úgy tűnik, hogy nincs is probléma. Én csak meg akarom 
előzni a bajt. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A jegyzőkönyvvezető írja, ami beszélgetés az nem feltétlenül kell, 
hogy belekerüljön a jegyzőkönyvbe, rugalmasan, vagy tartsuk magunkat ahhoz mereven, 
hogy csak azt mondjuk, ami az ülés témája.  
 
Szimel Gábor: Ez a hangfelvétel dolog is egy kétélű fegyver.  
 
Tóth Tamás: Nekem meggyőződésem, hogy semmi szükség nincs erre Péter. Ez 
bizalmatlanságot jelent.  
 
Elekes Péter: Ez az én személyem ellen is az. 
 
Szimel Gábor: Nem tudjuk, hogy mire használod. 
 
Tóth Tamás: Mit akarsz kezdeni a felvétellel? 
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Elekes Péter: Archiválom, ha ez megnyugtat. 
 
Révay István: Három éve erről már volt vita a testületben. 
 
Tóth Csabáné: Mondjuk inkább úgy, hogy 3 évig. 
 
Elekes Péter: Videót is készíthetek, feltehetem a NET-re, nem sértek vele törvényt. 
 
Szimel Gábor: Nem az a baj, hogy felveszed, az a kérdés, hogy hová teszed, ki mit tud 
kezdeni vele, milyen módszerrel archiválod? 
 
Tóth Tamás: Zárt ülésről is lehet? 
 
Szimel Gábor: Nem-e fogom egy bombariadó alkalmával azt tapasztalni, hogy az én 
hangomon telefonáltak be. 
 
Tóth Tamás: Péter ez nem ellened van, bárki rakja ki, ugyanezt mondom. 
 
Elekes Péter: Ezt nem lehet megtiltani nekem. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Nem, ha a jegyzőkönyv készítéséhez használod fel.  
 
Révay István: Annak idején mi is mondtuk, azóta is csinálja. 
 
Hajdu Gábor: Azt mondod, hogy jogodban áll, azonban, ha a testület nem járul hozzá, hogy 
hangfelvételt készíts, az már védhető. Nekem is ez volt mindig az aggályom, hogy 5 perc 
szöveget, úgy össze lehet hozni könnyen a mai világba, hogy az sülhet ki belőle, hogy 
bezárnak érte.  Amit Gabi is mondott. Mi miért hiszünk neked, ha te nekünk nem hiszel. Ez 
oda-vissza működik.  
 
Tóth Tamás: Egy történet. Bírósági tárgyalás, ha nyilvános  bárki bemehet. Hangfelvételt 
azonban nem lehet készíteni. Bárki megy, sajtó bent lehet, én mint magánszemély nem 
csinálhatok felvételt. 
Én itt kezdő vagyok. Nem ellened szól Péter, hidd el. Az elmúlt három órában sok olyat 
mondtam és kérdeztem, hogy ha 3 év múlva visszahallgatom, kiröhögöm magamat, hogy 
hogy lehettem ilyen amatőr. Ezzel olyan támadási felületet teremthetsz, ami nem biztos, hogy 
jó, ha három, négy embernek mutatod. Hidd el, hogy ha itt lennének lakosok, a közigazgatási 
hivatal, vagy Tamás Barnabás, akár a pártok képviselői, teljesen másképp viselkedtem volna.  
 
Hajdu Gábor: Ennek a testületnek bizalmasan kellene megbeszélnie a dolgokat. Többféle 
vélemény elhangzik, mire a végére érünk, néhány dolgot már teljesen másképp látunk. A 
részletek támadási felületet adhatnak. 
 
Dr. Szabó Győző: Az is kérdés, hogy az anyag egészét látja-e aki belelát. Lehetőséged van, 
hogy elolvasd a jegyzőkönyvet, észrevételedet elmondhatod, én sem értek egyet veled a 
hangfelvétel miatt. 
 
Tóth Csabáné: Majd tárgyaljuk ezt, és eldöntjük, hogy mi legyen. 
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Hajdu Gábor: A közigazgatási hivatal jelzést tesz, alkotmánybíróság dönt a törvénysértések 
esetében. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Mi van, ha valaki nem járul hozzá, hogy hangfelvételt készíts. 
 
Hajdu Gábor: Magánemberként sérted a jogait bárkinek, ha a beleegyezése nélkül 
hangfelvételt készítesz.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Te ezzel nem a közt szolgálod. 
 
Hajdu Gábor: Bármilyen felvetést itt tárgyalunk. 
 
Tóth Tamás: Az, hogy az Internetre felteheted, nagyon necces.  
 
Tóth Csabáné: Nagyon meglepődtem a múltkor, amikor a google-ba beírtam, hogy Tóth 
Csabáné és egy bánrévei jegyzőkönyvből hozta ki, amikor hozzászóltam. Ezt dobta ki, nem 
volt jó érzés. 
 
Dr. Szabó Győző: Ez nagyon veszélyes dolog.  
 
Tóth Tamás: Aggályos ez, el fogom mondani az ügyvédemnek, szerintem ő is neccesnek 
érezné ezt.  
 
Elekes Péter: Nézd meg a törvényt. 
 
Tóth Tamás: Azért a joghoz te sem értesz úgy, és én sem, mint akinek ez a szakmája. 
 
Dr. Szabó Győző: Sajnos Magyarországon láthatunk olyat, némely törvényi értelmezés miatt, 
amikor a bírósági felülvizsgálat során kiderül, hogy ellentétes más jogszabállyal. A törvény az 
egy általános szabályozás. 
 
Tóth Tamás: Azért hoztam ezt fel, mert az elkövetkezendő időben lesz itt olyan ülés, amikor 
parázs viták lesznek, lehet épp hogy anyázni nem fogunk. Peti, lehet, hogy eddig nem volt 
probléma, mert te bizonyítékként tényleg nem akarod felhozni, akkor is  Jegyző és Ildi 
támadható, ha bármi van. 
 
Elekes Péter: Én leszek most a bűnbak. 
 
Tóth Tamás: Mert magadra  veszed, pedig nem ellened szól. 
 
Elekes Péter: Tudok olyanról is, amikor egy településen videóra veszik a testületi ülést.  
 
Dr. Szabó Győző: Ha magunk között vagyunk, rugalmasabban megtárgyalható bármi, mint ha 
videó készül, vagy hangfelvétel. Ezzel te hátráltató tényezőt idézel elő. Ha ez a célod, az 
szomorú. 
 
Tóth Tamás: A pénzügyi bizottságban hárman leszünk, plusz jegyző és Ildi. Azt is venni 
akarod?  
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Hidd el, hogy ez nem ellened szól, Gabival meg se beszéltem ezt a dolgot, ő van a legjobban 
meglepődve, hogy felhoztam.  
Mi lett volna, ha végig itt kopogtatok mellette, hogy zavarjam.  
 
Szimel Gábor: Engem nem zavar egyébként.  
 
Tóth Tamás: Azt értsd meg, hogy nem ellened szól. 
 
Dr. Szabó Győző: Én, hogy őszinte legyek, nem is vettem észre, hogy hangfelvételt készül. 
Kötelességed lett volna tájékoztatni erről. Ezt te nem tetted meg. Szólnod kellett volna 
legalább, hogy te ezt csinálod. 
 
Hajdu Gábor: Mi nem értünk vele egyet, ha itt megtiltjuk, elfogadnád-e. 
 
Elekes Péter: A törvény kimondja, hogy készíthetek hangfelvételt. 
 
Hajdu Gábor: Megnyugtatóan kellene meggyőzni a doktort. 
 
Szimel Gábor: Kérjük meg Pétert, hogy ne készítsen felvételt, ha megteszi jó, ha nem, úgy az 
is egy hozzáállás. 
 
Tóth Tamás: Nem vagyunk jogászok egyiken sem, nem értünk úgy ezekhez a dolgokhoz.  
 
Tóth Csabáné: Összesen kilencen vagyunk, ha nyolc azt mondja, hogy légyszíves kapcsold ki, 
ez bizalom kérdése lenne. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ellenünk szól ez egyértelműen. 
 
Tóth Tamás: Személyes dolgokat, hogy lehet kezelni. Nagyon aggályos nekem ez a dolog, és 
ez nem Elekes Péter miatt van. 
 
Dr. Szabó Győző: Ha én egyedülálló lennék, nem érdekelne, de nem egy személy vagyok, ott 
van a családom. Ha ebből bármikor bármi problémája adódik a családomnak, ha bármi 
hátrány érheti őket ezért, téged foglak felelősségre vonni. Utána fogok nézni, hogy milyen 
jogod és milyen kötelességeid vannak. 
 
Hajdu Gábor: Ha az önkormányzat vásárolna egy olyan berendezést, amellyel hangfelvétel is 
készülne, itt a hivatalban lenne archiválva, és meghallgatható lenne kérdéses esetekben. 
 
Elekes Péter: A közigazgatási hivatalba is küldenek jegyzőkönyvet CD-n és papíron. 
 
Hajdu Gábor: Ha videó, vagy hangfelvétel készül, az is csatolva van a papír alapú 
jegyzőkönyv mellé. 
 
Tóth Tamás: Az ülések hangulata így két kategóriával rosszabb lesz így, az biztos. 
 
Szimel Gábor: Mit szólnál ahhoz, ha a magnót nem kapcsolnánk ki, hanem egy hangszigetelő 
búrával letakarnánk. 
 
Elekes Péter: Teljesen, mint a securitate. 
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Tóth Tamás: A securitate hangulatot te hozod be ide. 
 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
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